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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad er ministerens kommentar til, at den norske regering har fremsat et forslag om at 

pålægge alle norske selskaber at indhente oplysninger om deres aktionærer ved hjælp af 

EU’s Aktionærrettighedsdirektiv? Et lovforslag som efter sigende skal træde i kraft alle-

rede i september måned i år. 

 

Svar 

Det skal indledningsvis understreges, at aktionærrettighedsdirektivet (SRD II) ikke hand-

ler om skattekontrol, men derimod har til formål at skabe åbenhed og styrke dialogen 

mellem selskaberne og deres aktionærer. Derudover er formålet at sikre ligebehandling af 

alle aktionærer – fx ved at selskabet kan invitere alle til at stemme på generalforsamlingen. 

Der er således tale om ejerinformation, som skal tilvejebringes inden generalforsamlings-

dagen – og som dermed ikke nødvendigvis afspejler, hvem der ejer selskabets aktier på 

det tidspunkt på generalforsamlingsdagen, hvor udbyttet vedtages. Det er ejerskabet på 

dette tidspunkt, dvs. ved såkaldt ”hammerslag” på generalforsamlingsdagen, der har be-

tydning for, hvem der kan anses for den retmæssige ejer af det udbetalte udbytte. 

 

Skatteministeriet er i dialog med de norske skattemyndigheder med henblik på at belyse 

egenskaberne ved den norske model for udbytteadministration, herunder de norske erfa-

ringer med nettoindeholdelse af udbytteskat. Derudover afdækkes det seneste norske for-

slag vedrørende ejerregistrering via aktionærrettighedsdirektivet (SRD II). 

 

Det skal bemærkes, at det ikke er de norske skattemyndigheder, der har fremsat det om-

talte forslag, men det norske Nærings- og Fiskeridepartement. Ligeledes skal det bemær-

kes, at forslaget er mere vidtgående end en implementering af selve aktionærrettighedsdi-

rektivet. 

 

Der kan supplerende henvises til svaret på SAU alm. del – spm. 467. 
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